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360987 - Forex sisteminde ticaret yapan bir şirkette yatırım yapmanın

hükmü ve zekatın hesabı

Soru

Yaklaşık üç sene önce İslami bir forex şirketine 4000 bin dolar yatırdım. Her bir hissesi bin dolara

olan hesaba katıldım. Yaklaşık dört ayda bir karlar dağıtılırken şirket %20 oranında kar alır geri

kalanı katılımcılara dağıtır. Bunun hükmü nedir? Bu yöntem doğru mu? Aldığım karların hükmü

nedir? Bu durumda zekat nasıl hesaplanır? Yatırdığım tüm paranın zekatını mı vermem gerekir?

Yoksa kar ettiğim oran üzerinden bir sene geçtikten sonra mı vermem gerekir?

Detaylı cevap

Allah’a hamd olsun.

Birincisi:

Para birimlerinde yatırım, bir takım şartlarla caizdir.

Şayet şirket, şeri kurallara göre dövizle ticaret yapıyorsa bu alanda yatırım yapmakta sakınca

yoktur.

Dövizde ticaretin geçerli olabilmesi için aşağıdaki şartlara riayet etmek gerekir:

1-Şirketin mali kaldıraçtan sakınması ve sadece sahip olduğu parayla ticaret yapması,

2-Döviz ticaretinde teslim almanın gerçekleşmesi. Yani her iki para birimi, sözleşme oturumunda

alıcı ve satıcının hesabına girmesi gerekir.

3-Fark kontratları/ CFD gibi haram işlemlerinden kaçınması gerekir.

İkincisi:

https://archive-1446.islamqa.info/tr/answers/360987/forex-sisteminde-ticaret-yapan-bir-sirkette-yatirim-yapmanin-hukmu-ve-zekatin-hesabi
https://archive-1446.islamqa.info/tr/answers/360987/forex-sisteminde-ticaret-yapan-bir-sirkette-yatirim-yapmanin-hukmu-ve-zekatin-hesabi
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Karın %20 şirkete geri kalanı katılımcılara olacak şekilde dövizde ticaret yapmak üzere şirkete para

yatırmanın bir sakıncası yoktur.

Üçüncüsü:

Zekatı hesaplama şekli

Zekat, hem anaparada hem de kazançta vaciptir. Yatırdığınız para, alınıp satılması açısından zekatı

verilmesi gerekir. Diğer yandan kazanç ana paraya tabi olduğundan onda da zekat vardır.

Daimi Fetva Kurulu’na şöyle soruldu: Benim on beş bin Riyal’ım mevcuttur. Parayı, karın yarısı

kendisine verilmek üzere bir adama teslim ettim. Bu malın zekatı var mı? Ana paranın mı yoksa kar

edilen paranın mı zekatı verilir? Ana parayla ticaret malları aldığımızda durum nasıl olur?

Cevap: Söz konusu ticaret için tahsis edilen paranın üzerinden bir sene geçtiğinde zekatı çıkarılır.

Üzerinden bir sene geçmesiyle ana para kazançla birlikte toplanır ve toplamın zekatı verilir. Şayet

ticaret malları alınmışsa bir sene geçmesi üzerine ticaret malları para birimiyle hesaplanır ve ana

para ve kazancın toplamı üzerinden %2,5 zekat verilir.

(Şeyh Abdulaziz bin Baz, Şeyh Abdurrazzak Afifi, Şeyh Abdullah Ğadyan)

Dördüncüsü:

Mali kaldıraç kullanmanın hükmü

Şayet şirket, mali kaldıraç kullanıyor veya haram olan işlemleri yapıyorsa bu şirkette yatırım

yapmak haram olur. Şayet böyle bir şirkete girilmişse bir an önce para çekilmesi ve tövbe edilmesi

gerekir. Zekat sadece ana paradan çıkarılır haram olan kazançtan verilmez. Haram olan kazançtan

bir şekilde kurtulmaya çalışır. Ancak bunun haram olduğunu bilmiyorsa söz konusu kazancı

kullanabilir.

En iyisini Allah bilir.


